
   
 

27. oktober 2017 
 
 
I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. whistleblowerordningen  
 
1. Naalakkersuisut bedes redegøre for, hvordan whistleblowerordningen konkret fungerer i hverdagen. 
Hvem bestemmer eksempelvis om der er basis for at gå videre med en sag? Hvordan bliver de enkelte 
henvendelser undersøgt, og hvem står for dette arbejde? Hvordan kommunikerer man med en 
whistleblower eksempelvis med henblik på at indhente flere oplysninger? Bekræfter man altid over for 
en whistleblower, at man har modtaget deres henvendelse, og giver man løbende status på sagen. Kort 
sagt ønskes der en gennemgang af, hvordan ordningen fungerer i praksis. 
 
2. Hvor mange henvendelser har Naalakkersuisut modtaget via Whistleblowerordningen, og hvor mange 
af disse er blevet til konkrete sager? 
 
3. Får whistlebloweren en tilbagemelding på, hvorfor Naalakkersuisut vil gå videre med tippet og i 
modsat fald også hvorfor Naalakkersuisut vælger ikke at gå videre med tippet? 
 
4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse om whistleblowerordningen? 
(Demokraternes Inatsisartutgruppe) 
 
 
Begrundelse 
I foråret 2015 blev det besluttet at oprette en whistleblowerordning med henblik på at øge 
gennemsigtigheden i Selvstyret. 
 
En portal blev oprettet og var klar i slutningen af 2015. Siden da har det været ganske småt, hvad 
offentligheden har hørt til whistleblowerordningen.  
 
Det er på den baggrund interessant at få en status på, hvordan whistleblowerordningen fungerer her efter 
godt to år. 
 


